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Algemene	beschouwingen	Programmabegroting	2017	
		
Focus	op	uitvoering	met	slagkracht,	wendbaarheid	en	snelheid		

	

De	VVD	fractie	is	zeer	content	over	de	veranderingen	die	de	afgelopen	tijd	hebben	

plaatsgevonden	binnen	de	gemeentelijke	organisatie.	In	toenemende	mate	worden	

initiatieven	zichtbaar	gemaakt	en	ondersteunt.	Ook	er	zijn	duidelijke	stappen	gemaakt	in	de	

wijze	waarop	de	ondernemende	inwoners	in	onze	gemeente	worden	benaderd.	Er	waait	

duidelijke	een	frisse	wind	door	de	gemeente.			Een	wind	die	aansluit	bij	veranderingen	die	

plaatsvinden	in	onze	samenleving	en	de	technologische	ontwikkelingen	die	in	steeds	hoger	

tempo	plaatsvinden.		Deze	veranderingen	zijn	ook	noodzakelijk.		De	aard,	snelheid	en	

dynamiek	van	veranderingen	die	op	de	gemeente	afkomen	zullen	alleen	maar	toenemen	en	

vragen	om	het	inbouwen	van	buffers	en	het	organiseren	van	flexibiliteit.	Het	college	zal	er	

nog	een	flinke	klus	aan	krijgen	om	de	kwaliteit	van	de	dienstverlening	op	peil	te	houden.	

Immers	tijdens	de	verbouwing	verwachten	de	inwoners	dat	de	zaken	gewoon	hun	gang	

blijven	gaan.	Afgelopen	jaar	heeft	dit	college	laten	zien	dat	serieus	werk	te	hebben	gemaakt	

van	de	participatiemaatschappij.	Met	vallen	en	opstaan	zijn	er	duidelijke	stappen	gemaakt	

waar	menig	overheidsinstantie	nog	van	kan	leren	en	ook	als	zodanig	respect	voor	dient	te	

hebben.	Gemeente	Neerijnen	kwam	van	ver	en	heeft	de	afgelopen	tijd	een	visitekaartje	

afgegeven	van	bestuurlijke	volwassenheid.	De	medewerkers	en	inwoners	van	de	gemeente	

kunnen	hier	trots	op	zijn	en	ook	deze	ervaringen	met	veel	zelfvertrouwen	meenemen	in	de	

komende	fusie.	De	gemeente	Neerijnen	en	haar	medewerkers	kunnen	als	gelijken	en	op	

basis	van	volwassenheid	de	leerervaringen	en	vaardigheden	inbrengen	in	de	nieuwe	

gemeente	West	Betuwe.	Een	gemeente	die	initiatieven	van	inwoners	en	ondernemers	

achterhaalt,	ondersteunt	en	waar	nodig	stimuleert.	Een	gemeente	die	op		snelle	en	

duidelijke	wijze	communiceert	over	de	mogelijkheden	en	beperkingen	waarmee	onze	

inwoners	en	ondernemingen	rekening	dienen	te	houden.	Er	zijn	recentelijk	al	diverse		

innovatieve	ideeën	van	ondernemers	en	inwoners	achterhaald	en	ondersteund.	Initiatieven	

die	het	unieke	karakter	van	de	nieuwe	gemeente	met	zijn	centrale	ligging	willen	versterken	

en	benutten.		
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Agrarische	ondernemers	zijn	bezig	met	nieuwe	bewegingen	om	naast	landbouw	en	veeteelt	

ook	voedselproductie	zelf	op	te	pakken	om	hiermee	invulling	te	geven	aan	de	behoefte	aan	

biologisch,	duurzaam	en	kwalitatief	hoogwaardig	geproduceerd	voedsel.	Daarnaast	zijn	er	

initiatieven	waarbij	natuur	en	recreatie	hand	in	hand	gaan,	zoals	de	speciale	foodtrailer	langs	

de	Lingeroute,	de	plannen	voor	natuurspeeltuin	in	Tuil	of	het	zeer	succesvolle	biodiversiteit-

project	bij	het	motorcross	terrein	in	Waardenburg.	Er	wordt	gewerkt	aan	diverse	ideeën	

voor	duurzame	energie	opwekking	op	diverse	plekken	met	zonne-energie,	windenergie	en	

biomassa.	Deze	ondernemende	inwoners	maken	geen	onderscheid	tussen	milieu	of	winst,	

maar	maken	juist	winst	met	oog	voor	de	omgeving	en	milieu.	Ook	bij	de	aanleg	van	glasvezel	

in	het	buitengebied	lijken	de	nodige	stappen	te	zijn	gezet.	Het	is	belangrijk	de	agrarische	

sector	in	de	nieuwe	gemeente	West	Betuwe	moet	kunnen	ontwikkelen.		Zeker	in	deze	regio	

vindt	enorm	veel	innovatie	plaats	in	de	agrarische	sector	en	dat	moeten	we	blijvend	blijven	

koesteren.		Agrariërs	zijn	de	hoeders	van	het	cultuurlandschap	zelfs	meer	dan	

Staatsbosbeheer.			

	

Toch	zijn	er	uiteraard	uitdaging.	In	de	woorden	van	Jacques	Pijl	te	spreken.	“Onzekerheid	is	

troef.	Het	is	al	bijna	cliché,	maar	de	manier	waarop	we	organisaties	inrichten,	besturen	en	

veranderen	volstaat	niet	meer.	Blauwdruk	denken,	koninklijke	stappenplannen	en	cascades	

hebben	geen	zin	meer	en	de	onzekerheid	is	hoog.”			

	

De	fusie	van	de	3	gemeente	is	dan	ook	een	uitgelezen	kans	om	de	gemeente	en	de	inwoners	

te	leren	om	te	gaan	met	deze	onzekerheid	en	de	toenemende	mate	van	complexiteit.	Leren	

doe	je	door	fouten	te	maken.	De	kunst	is	om	deze	snel	te	maken,	zodat	je	snel	je	koers	kunt	

bijstellen.	Stoppen	met	grote	uitgebreide	plannen	maken	en	starten	met	snelle	korte	

veranderingen	gericht	op	uitvoering.	Dit	kan	ook	als	je	op	winkel	past.	Geen	nieuwe	plannen	

maar	uitvoeren	wat	je	al	van	plan	bent	geweest.	De	uiteindelijke	dienstverlening	wordt	

ervaren	bij	het	uitvoeren	van	beleid	en	het	daadwerkelijke	realiseren	van	ideeën	en	

initiatieven.		
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Belangrijk	blijft	wel	om	zeer	regelmatig	terug	te	kijken	op	gedane	zaken,	een	pauzemoment	

te	nemen	om	te	checken	of	datgene	wat	je	doet	aansluit	bij	de	verwachtingen	van	de	

inwoners	en	ondernemers.	Echter	de	dienstverlening	gaat	door	tijdens	de	verbouwing.		

Met	de	fusiebesluiten	net	achter	de	rug	zal	het	college	extra	waakzaam	dienen	te	zijn	dat	de	

huidige	dienstverlening	minimaal	op	peil	blijft	en	het	liefst	nog	verder	wordt	verbeterd.	Voor	

elke	groep	mensen	die	samenwerken	aan	gemeenschappelijke	doelen	wordt	het	steeds	

belangrijker	dat	zij	continu	blijven	innoveren,	leren	en	opschalen	wat	werkt.	Dit	komt	zeker	

tot	uitdrukking	in	het	sociaal	domein,	waar	de	voorspelbaarheid	zeer	beperkt	blijft.	

Ook	ten	aanzien	van	de	openbare	veiligheid	is	waakzaamheid	vereist.	Hoewel	het	college	

reeds	extra	maatregelen	heeft	gepland	is	het	zaak	om	deze	maatregelen	gepland	ook	

daadwerkelijk	uit	te	voeren	en	na	tussentijdse	evaluatie	waar	mogelijk	te	intensiveren.	

	

Ook	als	raad	zullen	we	een	aantal	stappen	dienen	te	maken	in	de	voorbereiding	naar	West	

Betuwe.	De	komst	van	de	nieuwe	omgevingswet	zal	een	andere	attitude	vergen	van	

raadsleden	bij	het	omgaan	met	de	ruimtelijke	ordening.	Gelijke	monniken	gelijke	kappen.		

Hoewel	dit	geen	katholieke	regio	maar	de	“Bible	belt”	betreft,	is	duidelijk	terug	te	vinden	in	

de	raad	en	het	college	dat	men	consequent	en	eenduidig	de	aanvragen	wil	behandelen.	In	

de	nabije	toekomst	zal	echter	steeds	vaker	voorkomen	dat	de	afhandeling	van	deze	

aanvragen	de	nodige	flexibiliteit	zal	vergen	van	de	besluitvormers	in	het	proces.		

Omgevingsmanagement	is	het	sleutelwoord.	Ondernemers	die	proactief	met	hun	omgeving	

omgaan	zullen	waarschijnlijk	meer	voor	elkaar	gaan	krijgen.	Het	is	belangrijk	om	als	

gemeenteraad	oog	te	blijven	houden	voor	deze	eisen	en	begrip	te	gaan	krijgen	voor	de	

ontwikkeling	dat	twee	op	het	oog	identieke	gevallen	toch	verschillende	beoordeeld	gaan	

worden	simpelweg	omdat	de	ondernemers	verschillend	met	hun	omgeving	zijn	omgegaan.	

Kortom	in	de	nieuwe	gemeente	West	Betuwe	zal	er	sneller	geschakeld	moeten	worden.	
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Het	lijkt	er	steeds	meer	op	dat	de	Rijks	en	de	Provinciale	overheden	voor	dubbeltje	op	de	

eerste	rang	willen	zitten	wat	betreft	de	waterveiligheid.	Een	fatsoenlijke	compensatie	is	op	

zijn	plaats.	Rijdend	over	knooppunt	Deil	is	het	moeilijk	voor	te	stellen	dat	hier	4	meter	water	

komt	te	staan	als	de	dijk	tussen	Tiel	en	Varik	doorbreekt.	Krijg	steeds	meer	de	indruk	dat	het	

Rijk,	provincie	en	met	name	het	waterschap	een	meer	volwassen	opstelling	dienen	te	tonen	

naar	onze	gemeente	en	waardering	voor	de	inbreng	die	nu	al	geleverd	is	door	de	gemeente	

en	haar	inwoners.	Ondanks	de	zeer	beperkte	toezeggingen	is	het	opvallend	om	te	zien	dat	

toch	nog	een	groot	aantal	inwoners	met	een	positieve	inzet	meedenken	met	de	uitdagingen	

op	het	gebied	van	waterveiligheid.	Er	zijn	echter	grenzen	aan	datgene	wat	je	van	inwoners	

en	gemeente	kunt	vragen	in	het	kader	van	het	algemeen	belang	van	de	BV	Nederland.	Het	

college	staat	eigenlijk	voor	een	schier	onmogelijke	opdracht.	Hoewel	er	altijd	verbeteringen	

mogelijk	zijn	in	bestuurlijk	optreden	is	hier	sprake	van	een	ongelijke	strijd.		Er	zijn	18	

varianten	aangedragen	door	de	inwoners	oftewel	particulier	initiatief.	Het	is	belangrijk	om	

de	inwoners	in	het	gebied	serieus	te	nemen.	De	ideeën	die	zij	opperen	dienen	oprecht	in	

ogenschouw	te	worden	genomen	en	daar	dienen	de	inwoners	terugkoppeling	op	te	krijgen.	

Inwoners	moeten	niet	het	gevoel	hebben	dat	ze	besodemieterd	worden.	

Als	volksvertegenwoordiger	staan	wij	tussen	inwoners	en	voelen	we	ons	belazerd.	Ik	zou	me	

schamen	om	de	mensen	en	de	bedrijven	op	deze	manier	te	benaderen	zoals	nu	is	gebeurt.	

Als	VVD	fractie	willen	we	dat	de	jonge	en	nieuwe	gemeente	West	Betuwe	oog	heeft	voor	

deze	ontwikkelingen	en	deze	ontwikkelingen	de	juiste	kant	op	kan	buigen	om	op	die	manier	

een	professionele	en	flexibele	wijze	invulling	te	geven	en	ruimte	te	bieden	aan	deze	

waardevolle	initiatieven.	

	

De	nieuwe	gemeente	West	Betuwe	gemeente	leent	zich	uitstekend	voor	bijna	elke	vorm	van	

recreatie.	Elk	initiatief	dient	dan	ook	nu	al	met	veel	aandacht	afgehandeld	te	worden.	Ook	

blijft	het	zaak	om	te	blijven	profiteren	van	de	centrale	ligging	van	de	gemeente	en	de	

beschikbare	gronden	op	het	gebied	van	woningbouw	bij	Varik	en	Heesselt	zo	snel	mogelijk	te	

benutten.	
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Opvallend	om	te	zien	dat	in	deze	hoogtij	van	economische	groei	en	meevallers	in	de	vorm	

van	hogere	inkomsten	vanuit	de	algemene	uitkering	en	Onroerende	Zaak	Belasting	het	

overschot		toch	nog	beperkt	van	aard	blijkt	te	zijn.	De	VVD	blijft	het	college	dan	ook	

aanmoedigen	om	kritisch	naar	de	begrotingen	te	blijven	kijken.	Ook	dient	al	het	mogelijke	in	

het	werk		gesteld	te	worden	om	reserves	binnen	samenwerkingsverbanden	waar	mogelijk	

tot	het	minimum	te	reduceren,	zodat	geen	onnodige	dure	reserves	aangehouden	worden	

die	dan	ten	koste	gaan	van	andere	aandachtspunten	binnen	onze	gemeenten.	Ook	is	het	

zaak	om	ook	bij	reserves	flexibel	te	blijven	in	bestedingen.	Onzekerheden	en	snel	wijzigende	

omstandigheden	dwingen	ons	daartoe.	

	

Kortom	VVD	Neerijnen	vraagt	focus	op	uitvoering	met	slagvaardigheid,	flexibiliteit	en	

snelheid.	


